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Rozmarné zimní počasí nám připomíná letos jaro. Jinak tomu bylo v nedávné minulosti.  
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Zprávy z jednání RO č. 71/2013 (27.11. 2013) a 72/2013 (18.12. 2013) 
J. Hahner a Ing. K. Šnaiberk 

 
RO č. 71/2013 
Projednáno 
1. opravu chyby v záznamech KN – Povodí Vltavy 
Povodí Vltavy s.p. požádalo o napravení zápisu v KN ohledně pozemku p.č. 2032/1, který chybně přešel do vlastnictví obce. 
Z tohoto pozemku byla geometrickým plánem oddělena příjezdová komunikace k okolním pozemkům, následně nedošlo 
k zápisu do KN. RO bude tuto opravu chyby řešit po kolaudaci investiční akce Vodovod a kanalizace Huť, II. Etapa. 
2. Hlasování: 4/0/0 Žádost o pokrytí zhoršených hospodářských výsledků – ZŠ Strašice 
Ředitelka ZŠ Strašice požádala o finanční pokrytí zhoršených hospodářských výsledků v období let 2009           až 2011. Tyto 
zhoršené hospodářské výsledky byly projednány RO na jednání RO č. 12, 13 a 35, avšak dle ředitelky nebyly doposud 
uhrazeny. 
RO vzala žádost na vědomí a konstatovala, že zhoršené hospodářské výsledky byly způsobeny nezahrnutím prostředků na 
opravy budov školy do rozpočtu ředitelky školy, dále bude toto řešeno na úrovni účetních obce a školy. 
3. Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo – EU Via, a.s. 
RO projednala a schválila dodatek ke smlouvě o dílo se společností EU Via, a.s., která pro obec Strašice zpracovávala 
koncesní řízení na provozovatele vodohospodářské infrastruktury obce. Předmětem dodatku je úprava ceny za dílo na částku 
361 790 Kč vč. DPH. Oproti původní smlouvě došlo k významnému snížení ceny za dílo.  
4. Žádost o odkoupení pozemku  
Žadatelé č.j. 1646/13  požádali o odkoupení části pozemku p.č. 699 mezi domy č.p. 21 a č.p. 22. Důvodem žádosti je to, že 
tato pěšina mezi domy je k chůzi využívána velmi sporadicky, ale ve večerních a nočních hodinách již došlo několikrát 
k tomu, že do okna přilehlého domu byly vhozeny odpadky a došlo i k poničení části domu. Žádost bude předložena ZO. 
5. Žádost o zaslání smlouv – změna smluvních podmínek – ČEZ Zákaznické služby, s.r.o. 
RO projednala a schválila smlouvy pro odběrná místa z důvodu změny smluvních podmínek. 
6. Komentář k rozboru hospodaření – Služby obce Strašice, s.r.o. 
RO projednala a schválila komentář k hospodaření firmy Služby obce Strašice, s.r.o. za období 1-9 roku 2013. Za toto období 
byl vytvořen zisk 1 109 671 Kč, který je ovlivněn roční a půlroční fakturací za stočné v lednu a dále vyúčtovanou spotřebou 
plynu za měsíc září v měsíci říjnu ve výši 282 082 Kč.  
7. Žádost o ukončení nájemní smlouvy na zahrádku  
Žadatelka č.j. 1671/13 požádala o ukončení nájmu smlouvy na zahrádku č. 45 k 31.12.2013. Dále žádá o převedení nájemní 
smlouvy na J.P., Strašice 436, který má o zahrádku zájem. RO převod schválila. 
8. Žádost o prověření nebytových prostor 
RO projednala žádost č.j. 1693/13 nájemníků z domu č.p. 558 a č.p. 559. Nájemníci požadují prověření užívání nebytových 
prostor ve sklepích obecních domů č.p. 562, 563, 564, 565 a prošetření neúměrně vysokého nájemného za tyto prostory 
v domech č.p. 558, 559, 560, 561. 
RO požádala v této věci o stanovisko správce BF.  
9. Rozpočtové opatření obce Strašice č. 11-2013 
RO projednala rozpočtové opatření obce Strašice č. 11-2013. Rozpočtové opatření se týká úhrady smluvních úroků firmě 
Skanska, a.s. za vícepráce na vodovodu a kanalizaci na Huti (úroky budou hrazeny z obdržené dotace SFŽP) a navýšení 
mzdových výdajů v oblasti péče o vzhled obce pro pracovníky přijaté z ÚP. Rozpočtové opatření bude předloženo ZO. 
10. Rozbor hospodaření obce Strašice k 30.9.2013 
RO projednala a schválila komentář k rozboru hospodaření obce Strašice k 30.9.2013, který bude předložen ZO. 
11. Zpráva za měsíc říjen 2013 – Policie ČR 
RO projednala zprávu o činnosti Policie ČR na území obce Strašice za měsíc říjen 2013.  
12. Zpráva ze zasedání Bytové komise č. 36/13 
RO projednala a schválila zprávu ze zasedání Bytové komise č. 36/13 ze dne 12.11.2013. Příští jednání komise proběhne 
17.12.2013.  
13. Revize hlásičů – nabídka 
RO projednala a schválila nabídku společnosti SOVT-RADIO s.r.o. na revizi a případnou opravu hlásičů bezdrátového 
rozhlasu v obci. Tato firma byla oslovena na doporučení ostatních obcí z důvodu značné poruchovosti tohoto zařízení. 
Součástí revize bude kontrola jednotlivých stanovišť, případná výměna akumulátorů nebo celková výměna zařízení dle 
potřeby 
14. Kalkulace ceny tepla pro rok 2014 
RO projednala a schválila kalkulaci ceny tepla z obecních kotelen pro rok 2014. Vzhledem ke skutečnostem byla stanovena 
cena ve výši 746,87 Kč vč. DPH za 1 GJ. Cenu tvoří z 65 % náklady za palivo, ze 14 % nájemné. Nájemné bylo od roku 
2014 sníženo o 20.000 Kč/měsíc neboť končí splácení jednoho z úvěrů za modernizaci tepelného hospodářství. 
15. Rozpočtový výhled na roky 2015-2016 
RO projednala a schválila rozpočtový výhled na roky 2015-2016. Vzhledem ke skutečnostem se předpokládá podobný vývoj 
příjmů i výdajů jako v jiných letech. 
16. Pravidla rozpočtového provizoria pro rok 2014 
RO projednala a schválila pravidla rozpočtového provizoria obce pro rok 2014. Rozpočet obce na rok 2014 bude sestaven na 
základě výsledku hospodaření obce k 31.12.2013 a bude předložen na první jednání ZO v roce 2014. 
17. Žádost o poskytnutí tělocvičny  
Žadatelka č.j. 1717/13 požádala o pronájem tělocvičny ZŠ Strašice, včetně šaten a sociálního zařízení, za účelem pořádání 
lakrosového turnaje v termínu 11.1.2014 od 8 do 19 hodin. 



RO žádost schválila a požaduje, aby byly včas informovány všechny složky, které mají mít tělocvičnu v dané době 
k dispozici. Poskytnuté prostory budou následně řádně uklizeny. 
18. Zápis z jednání komise Partnerství č. 25-2013 
RO projednala zápis z jednání komise Partnerství č. 25-2013 ze dne 25.11.2013. 
19. Program jednání ZO dne 12.12.2013 
RO projednala schválila program jednání ZO dne 12.12.2013.  
1. Úvod 
2. Schválení programu jednání 
3. Schválení orgánů jednání 
4. Náměty a podněty občanů 
5. Rozpočtové opatření Obce Strašice č. 9-2013, č. 10-2013, č. 11-2013 
6. Rozbor hospodaření Obce Strašice k 30.9.2013 
7. Rozpočtový výhled na roky 2015-2016 
8. Rozpočtové provizorium obce pro rok 2014 
9. Prodej a nákup majetku obce: 
a)majetkové vypořádání RNDr. Karel Štych 
b) prodej pozemku p.č. 2105/12 společnosti D+P Rekont s.r.o. 
c) prodej budov č. 18, 20, 22 v areálu bývalých kasáren 
d) žádost o prodej části pozemku p.č. 699 – J. Dvořáková, K. Darda 
e) zrušení usnesení ohledně prodeje pozemku společnosti Dynastes s.r.o. 
10. Zpráva Kontrolního výboru 
11. Kontrola plnění usnesení ZO 
12. Interpelace zastupitelů 
13. Návrh usnesení 
14. Závěr 
 
RO č. 72/2013 
Doklady a informace na vědomí 
-Na základě podnětu Ing. Nerada byla Obec Strašice Ministerstvem vnitra ČR vyzvána ke sdělení stanoviska ohledně postupu 
při pronájmu restaurace ve společenském domě v případě pana Kastnera a pana Modlíka. Obec Strašice své stanovisko 
sdělila. Na základě tohoto stanoviska bylo Ministerstvem vnitra dále sděleno, že Obec Strašice do jisté míry pochybila, 
nicméně vzhledem ke skutečnostem, že záměr pronájmu byl opět zveřejněn, nebudou přistupovat k žádným sankcím. Pro 
Obec z tohoto vyplývá, že je povinna zveřejnit pokaždé záměr pronájmu, pokud dojde k ukončení nájemního vztahu a je 
předpoklad, že bude nájemní vztah obnoven s jiným subjektem, byť i za stejných podmínek. Do jisté míry se tak prodlouží 
doba, kdy bude možné sepsat nájemní smlouvu. 
- Dne 18.12. 2013 se konala ve Strašicích schůzka starostů obcí přilehlých k Vojenskému újezdu Brdy. Cílem schůzky bylo 
vyjasnění postojů jednotlivých obcí k záměru zrušení újezdu a jeho následnému rozdělení na nová správní území. Přítomni 
byli i zástupci Ministerstva obrany ČR, kteří vysvětlili důvody rušení újezdu. Optimalizace vojenských újezdů se netýká 
pouze rušení Vojenského újezdu Brdy, ale i zmenšení ostatních vojenských újezdů a navrácení bývalých správních území. 
Projednáno 
1. Projednání zápisu z jednání ZO ze dne 12.12.2013 
RO projednala zápis z jednání ZO a přijala následující opatření k realizaci usnesení ZO. 
a) Reagovat na náměty a podněty občanů z jednání ZO dne 12.12.2013 – vyčištění propustků v Koutě. 
b) Sestavit rozpočet obce Strašice na rok 2014 a předložit jej ke schválení ZO. 
c) Připravit podklady pro vyřešení restitučních nároků RNDr. Karla Štycha. 
d) Připravit podklady pro sepsání kupní smlouvy na pozemek p.č. 2105/12 a st.p.č. 568/30 se společností D+P REKONT 
s.r.o. 
e) Připravit podklady k prodeji budov na st.p.č 568/58, 568/73 a 568/74, vše v k.ú. Strašice. 
f) Zveřejnit záměr prodeje části pozemku p.č. 699. 
g) Připravit podklady pro výběrové řízení a zajistit smluvní ujednání s prolongací úvěru. 
h) Poukazovat finanční prostředky ZŠ rovnoměrně dle dohody se ZŠ. 
i) Provést taková opatření, aby při přebírání prací a materiálu bylo prokazatelně doloženo, kdo materiál či práce přebíral a 
s jakým výsledkem. 
j) Podat podnět Odboru životního prostředí MěÚ Rokycany k provedení místního šetření za účelem připojení zbývajících 
nemovitostí na místní kanalizaci. 
k) Reagovat na interpelace členů ZO. 
2. Smlouva o zajištění přeložky plynárenského zařízení a úhradě nákladů s ní souvisejících – RWE GasNet, s.r.o. 
RO projednala smlouvu o zajištění přeložky plynárenského zařízení a úhradě nákladů s ní souvisejících se společností RWE 
GasNet, s.r.o. Jedná se o přeložku plynovodu vedoucího přes pozemky firmy American Way do plynové kotelny v areálu 
bývalých kasáren, neboť tam dochází díky zařízení American Way k narušení ochranného pásma plynovodu. Dle společnosti 
RWE je náklad na přeložku odhadován na cca 600 tis. Kč, které bude muset uhradit Obec Strašice.  
3. Žádost o převedení nájemního vztahu – PS Trojlístek Strašice 
Pionýrská skupina Trojlístek Strašice vzniklá rozdělením Pionýrské skupiny Bílá Cerkev Strašice požádala o převod 
nájemního vztahu na klubovnu, v níž je uvedeno její sídlo, tedy klubovnu v budově základní školy. RO vzala žádost č.j. 
1794/13 na vědomí a schválila záměr pronájmu klubovny. 
4. Žádost o převedení nájemního vztahu – PS Trojlístek Strašice 



Pionýrská skupina Trojlístek Strašice vzniklá rozdělením Pionýrské skupiny Bílá Cerkev Strašice požádala o převod 
nájemního vztahu na klubovnu v bytovém domě č.p. 561, v níž sídlí jeden z jejich oddílů. RO vzala žádost č.j. 1795/13 na 
vědomí a schválila záměr pronájmu klubovny. 
5.Žádost o pronájem sklepa za účelem užívání jako klubovny – PS Trojlístek Strašice 
Pionýrský skupina Trojlístek Strašice požádala o schválení pronájmu sklepa v bytovém domě č.p. 559, který by využíval 
oddíl airsoftu ke svým schůzkám za nepříznivého počasí. RO vzala žádost č.j. 1796/13 na vědomí a schválila záměr 
pronájmu sklepa. 
6. Pronájem parkovací plochy  
RO projednala a schválila žádost společnosti VYDRUS spol. s r.o., která požádala o možnost pronajmutí parkovací plochy 
pro cca 10 nákladních vozidel. Tato vozidla by na pronajaté ploše parkovala především o víkendu.  
7. Postoupení žádosti o zpět vzetí výpovědi z nájmu bytu  
Žadatelka dne 26.11.2013 požádala o storno své výpovědi z bytu č. 13 v č.p. 493, kterou podala dne 11.11.2013. Vzhledem 
k tomu, že výpověď z nájmu bytu je závazná, musí o celé věci rozhodnout RO a proto správce BF postoupil tuto žádost RO, 
která žádost schválila. 
8. Stanovisko k prověření nebytových prostor – Správce BF 
RO projednala stanovisko správce BF ve věci cen za nebytové prostory v bytových domech u pošty, které si RO vyžádal po 
minulém jednání. Ze stanoviska vyplývá následující. Přeměření velikosti a kontrola uživatelů nebytových prostor nebyla ze 
strany správce provedena z důvodu nedostatku volných finančních prostředků (není součástí mandátní smlouvy, musela by to 
Obec Strašice hradit zvlášť). Nájemné laťových sklepů je poloviční oproti sklepům zděným, je účtováno za využitý m2. 
Bytové domy zateplené v akci „Panel“ mají stanoven fixní nájem v rozpětí 32 - 38 Kč/m2, ostatní bytové domy mají nájemné 
ve výši 40,24 Kč/m2, v roce 2014 bude nájemné činit 42,25 Kč/m2. Z tohoto důvodu je cena za pronájem nebytových prostor 
v každém bytovém domě odlišná. 
9. Darovací smlouva  
RO projednala a schválila darovací smlouvu č.j. 1791/13  mezi Obcí Strašice a panem Antonínem Mejtským. Obec Strašice 
obdrží dar ve výši 5.000 Kč na pokrytí sportovní akce dne 11.1.2014. 
10. Darovací smlouva  
RO projednala a schválila darovací smlouvu č.j. 1774/13  mezi Obcí Strašice a Římskokatolickou farností Rokycany. Obec 
Strašice dle této smlouvy poskytne dar ve výši 60.000 Kč na osazení lineárních motorů pro rozhoupání zvonů, na zvon Všech 
svatých z 15. stol. a na zvon z r. 1650. 
11. Žádost o sponzorský dar - Diakonie 
RO projednala žádost o sponzorský dar č.j. 1743/13. Obec Strašice v minulosti poskytla příspěvek na výstavbu nové školy, 
kde žákem je i občan Strašic. Dle žádosti finanční příspěvky od dárců nestačily a proto byl na dokončení sjednán úvěr. 
Žadatel požádal o příspěvek na částečné krytí tohoto úvěru. Žádost bude založena do žádostí o příspěvek pro organizace a 
spolky na rok 2014. 
12. Smlouva o poskytování služby – DESINSEKTA s.r.o. 
RO projednala a schválila smlouvu o poskytování služby systémová ochrana před škůdci firmou DESINSEKTA s.r.o. Tato 
služba by byla poskytována v areálu bývalých kasáren, konkrétně by se jednalo o pravidelnou kontrolu objektů 
společenského domu, ošetřovny, muzea, budovy č. 16, č. 14 a budovy správce areálu. Cena základní pokládky činí 5.935 Kč. 
13. Žádost o odstranění tvrdosti zákonů  
RO projednala žádost č.j. 1741/13  o odstranění tvrdosti zákona v případě poplatků z prodlení u exekuce. Žadatelé požádali o 
prominutí zůstatku poplatků z prodlení ve výši 67 tis.Kč. Doposud bylo uhrazeno 115 tis.Kč. Původní dluh byl 49 tis.Kč. RO 
schválila snížení poplatků z prodlení o 20 tis.Kč. 
14. Optimalizace tarifů pro mobilní telefony 
RO projednala a schválila optimalizaci tarifů pro mobilní telefony zaměstnanců Obce Strašice. Na základě této optimalizace 
by mělo dojít k měsíční úspoře 23 %, což je cca 1.300 Kč. Jedná se o tarify, kde již není účtováno volání nad rámec volných 
minut, součástí tarifu je i internet v mobilu. 
15. Události Plzeňského kraje – Prime Time Production s.r.o. 
RO projednala a neschválila nabídku společnosti Prime Time Production s.r.o. na realizaci událostí z naší obce, které by 
každý měsíc vysílali partneři této společnosti. Jednalo by se o reportáž v délce 2 minut a článku o rozsahu cca 1/5 tabloidu 
s fotografií. Cena za zpracování je 4.500 Kč/měsíc. 
16. Smlouva o umístění a provozování kontejnerů – REVENGE, a.s. 
RO projednala a schválila smlouvu o umístění a provozování kontejnerů na sběr vyřazeného textilu. RO tuto nabídku 
projednala již na jednom ze svých minulých jednání. 
17. Zápis Bytové komise č. 37/13 
RO projednala a schválila zápis z jednání Bytové komise č. 37/13 ze dne 17.12.2013. Příští jednání komise proběhne dne 
14.1.2014. 
18. Žádost o povolení pořádání akce  
RO projednala žádost č.j. 1819/13 o povolení pořádání kulturní akce v sále společenského domu dne 25.12.2013 od 19:00 
hod. do 2:00 hod. dne 26.12.2013.RO žádost schválila a požaduje, aby byl uhrazen režijní poplatek 1.000 Kč. Sál po 
skončení akce bude řádně uklizen a předán, v případě, že tomu tak nebude, bude uhrazena sankce 1.000 Kč. 
 
PČR ZPRÁVA ZA M ĚSÍC LISTOPAD 2013 – TRESTNÁ ČINNOST  NA STRAŠICKU 
 
KRÁDEŽE 
Policisté z obvodního oddělení v Hrádku prověřovali v měsíci listopadu vloupání do vodárny v Těních, okr. Rokycany. 
Pachatelé překonali visací zámek u dveří do objektu vodárny, poté z vnitřního prostoru odmontovali a následně odcizili 
čerpadlo včetně motorové jednotky. Škoda dosáhla 25 tisíc korun. Policisté zahájili úkony trestního řízení pro podezření ze 



spáchání přečinu krádeže. Případ se policistům podařil objasnit. Tohoto skutku se měla dopustit 25letá žena a 27letý muž. 
Případ policie šetřila ve zkráceném přípravném řízení.  
 
Pachatele  krádeže radiátorů v bývalých kasárnách ve Strašicích se podařilo policistům z obvodního oddělení Hrádek 
ustanovit. Podezřelí ve věku 25 a 27 let si v areálu bývalých kasáren ve Strašicích zpřístupnili vnitřní prostory, poté co do 
nich vnikli,  odcizili celkem 19 radiátorů.  Policisté případ šetřili ve zkráceném přípravném řízení. Spisový materiál již 
putoval na státní zastupitelství a je na soudu jak rozhodne o vině a  trestu.   

Od září letošního roku trápil policisty zloděj, který řádil v lesních prostorech na celém území Rokycanska. Začátkem září 
přijali policisté oznámení o krádeži dřeva v lesním porostu mezi obcemi Holoubkov, Volduchy a Sklená Huť, okr. Rokycany. 
Policisté zahájili úkony trestního řízení pro podezření ze spáchání přečinu krádeže proti neznámému pachateli, který měl 
odcizit 18 ks smrkových stromů a jeden strom břízy měl nařezat. Škoda byla poškozeným vyčíslena na 15 tisíc korun. 
Policisté za spolupráce s rokycanskými kriminalisty začali pátrat po pachateli.  Po dvouměsíčním prověřování odhalili 
pachatele, který má mít na svědomí celkem osm případů krádeže dřeva na území Rokycanska. Místa, která se stala terčem 
46letého muže jsou na území patřící k obvodnímu oddělení Rokycany a Hrádek. Policisté koncem listopadu sdělili podezření 
46letému muži z Rokycan pro podezření ze spáchání pokračujícího přečinu krádeže z části dokonaného a z části spáchaného 
ve stádiu pokusu. Celková škoda byla vyčíslena na téměř 90 tisíc korun. Varováním pro případné zloděje dřeva v lesních 
porostech, by měl být fakt, že dle zákona hrozí pachateli obdobného shora uvedeného skutku, v případě prokázání viny trest 
odnětí svobody na jeden rok až pět let nebo peněžitý trest. 

AKCE NA HRÁDECKU - V době od 17:00 do 22:00 hodin 15. listopadu 2013 proběhlo bezpečnostní opatření do kterého 
bylo nasazeno 30 policistů z územního odboru Rokycany a cizinecké policie, psovodi se  služebními psy a 2 strážníci Obecní 
policie ze Strašic. Akce byla zaměřena na   kontrolu ubytovacích  objektů, u kterých se muži zákona zaměřili na 
přechovávání omamných a psychotropních látek, dodržování pobytového režimu cizinců, pátrali po hledaných osobách a 
věcech a kontrole neunikli ani povinnosti ubytovatelů. Policisté zkontrolovali celkem 7 ubytoven a zde 185 přítomných osob, 
z toho bylo 145 cizinců. U dvou osob bylo zjištěno podezření ze spáchání  trestného činu a to přechovávání omamné a 
psychotropní látky a jedu, v této věci policisté zahájili úkony trestního řízení a případ v současné době prověřují kriminalisté 
z Rokycan.  Dále byly zjištěny 4 přestupky, které byly vyřešeny v blokovém řízení v celkové výši 10 tisíc korun. Při kontrole 
byla zjištěna jedna osoba v celostátním pátrání.   

PREVENCE: 
Vzhledem s přicházejícími svátky  upozorňuje policie na pachatele krádeže a kapsáře, kteří  se v tuto dobu soustředí právě do 
obchodů, kde je v současné době větší koncentrace lidí. Aby se tento čas nestal nepříjemnou vzpomínkou, je zapotřebí 
upozornit,  nejen nakupující, že právě na toto období čekají kapsáři, kteří spoléhají, že lidé budou v obchodech zaměřeny na 
vybírání toho pravého dárku pro své blízké a kontrolu svých věcí podcení. 
Kapsáři využívají právě nepozornosti, příležitosti a chování lidí, kteří neopatrně zacházejí se svými věcmi. Ve většině 
případů si osoba, která se stala obětí kapsáře všimne chybějících věcí až po delší době. Kapsáři mají krádež, ke které se 
odhodlali, pečlivě připravenou a nacvičenou a  často kradou ve skupinách. Svoji oběť mají dobře natipovanou. 
  
     Policie upozorňuje na kapsáře, své věci mějte neustále pod kontrolou ! 

► snažte se vyhýbat skupinám většího počtu lidí a věnujte pozornost svému okolí 
► tašky, kabelky či batohy nespouštějte z očí, zavazadlo mějte neustále uzavřené a noste jej pokud možno u těla,  
peněženku, doklady a mobilní telefony  neneste navrh zavazadla 
► peníze, platební kartu či osobní doklady nenoste v peněžence a uložte jej na bezpečné místo 
► nenoste zbytečně u sebe větší finanční hotovost, z karty nevybírejte předem, využijte bankomatů přímo v obchodě 
► číslo platební karty (PIN) si nikam nezapisujte, mějte jej bezpečně uložené 
► při placení v obchodě či výběru v bankomatu si všímejte svého okolí, obzvláště pak toho, zda vás někdo nepozoruje 
► svá zavazadla nenechávejte v nákupních vozících, mějte je stále při sobě 
► při ukládání nákupu do vozidla mějte neustále své zavazadlo pod kontrolou 
► pokud si v obchodě, u lékaře, ve vlaku či v restauraci odkládáte svrchní oblečení, nenechávejte v nich žádné cennosti 

     V případě, že dodržíte veškerá pravidla a přesto se stanete obětí kapsáře ihned volejte na  Policii ČR. V případě odcizení 
osobních dokladů tak zamezíte jejich možnému zneužití, v případě krádeže platební karty, ihned u své banky kartu blokujte, 
při odcizení telefonu SIM kartu zablokujte. 

     Od prosince bude nejen na území Rokycanska probíhat celorepubliková kampaň, která se nese v duchu informovanosti o 
kapesních krádeží pod názvem „OBEZŘETNOST SE VYPLATÍ “. Policejní preventisté budou upozorňovat nakupující, aby 
se nestali obětí krádeží a rovněž budou nejen uniformovaní policisté ve větší míře monitorovat místa s větší koncentrací lidí 
(nákupní střediska, parkoviště, hřbitovy).  

nprap. Hana Kroftová 
vrchní inspektor 
tel. 974 335 207mobil: 602 462 701e-mail: krpp.tisk.rokycany@pcr.cz 
 



 

 
Vyhodnocení – informační zpráva za prosinec 2013 

 Za měsíc prosinec řešila OPS tyto přestupky: 
 Doprava –        16 x přestupek – řešeno v blokovém řízení  
                            12 x – oznámení odboru dopravy 
                               2 x – přestupek cyklisté  
                               1x – jízda bez ŘO 
 Veřejný pořádek  -    6 x přestupek  
Občanské soužití -      3 x  přestupek -1x oznámení PČR 
Proti majetku  -          6 x – přestupek – z toho 1x oznámení přečinu PČR 
OZV č.3              -         8 x přestupek  
OZV č.4             -          8 x přestupek 
Nález věci  :            -       2x klíče, peněženka 
Ověřování pobytu :      2 x 
Řešení stížnosti občanů  –  3 x  
Součinnost s PČR OO Hrádek  –  6 x 
Kontrola mladistvých na požívání alkoholu-  4 x  - z toho 3x pozitivní 
Vážení občané, 
 v lednovém výtisku měsíčníku Barňák bych Vás chtěl seznámit s událostmi za uplynulý měsíc z pohledu Obecní 
policie Strašice. 
 Veřejný pořádek 
Odkládání odpadů – vytvoření černé skládky (platy,lednice,mrazící pulty ) mimo vyhrazená místa  v lese u 
komunikace tankové cesty za hájovnou. 
Odkládání odpadů mimo kontejnery a popelnice v sídlišti Spartak, na Huti, Kout – především po Silvestru. 
Vandalové, kteří byli posilněni alkoholem, převraceli sběrné nádoby a popelnice (sídliště Spartak) a zůstal po 
nich značný nepořádek . 
S koncem starého roku a s příchodem Nového roku 2014 byla použita zábavná pyrotechnika, se kterou se dostaly 
do kontaktu i děti, které nedovršily ani 15 či 18 let. Můžeme si říci, kdo jim to prodal, kdo jim to povolil, či tak 
jednaly se svolením rodičů? Ano, s několika případy jsme se setkali, což je nenormální, protože děláme besedy 
v ZŠ o zábavné pyrotechnice a jejím zákazu a rodiče o tom ví. S úklidem tohoto nebezpečného pyrotechnického 
materiálu v obci na veřejném prostranství si někteří nedělali hlavu. Nejen, že zůstane nepořádek, ale tento 
materiál, pokud jej olíznou zvířata, má nedozírné následky pro jejich zdraví. O tomto problému spolu 
s upozorněním jsem psal v listopadovém článku. Obdrželi jsme několik stížností vůči používání této 
pyrotechniky, kterou v posledních dnech někteří občané i děti používají v obydlených zastavěných oblastech. 
Pro některé občany po zdravotní stránce i pro zvířata je to nebezpečné. Proto bude zastupitelstvu obce navržena 
obecně závazná vyhláška o zákazu používání pyrotechnických prostředků na veřejném prostranství. 
Někteří občané v části obce se zbaví všeho, co je nepotřebné, tak, že to pohodí venku. Sběrný dvůr jim nic 
neříká, protože je to pro ně práce a je to pohodlnější. Toto jsou ukázky, jak někteří občané páchají přestupky 
proti veřejnému pořádku a kazí tak vzhled obce. 

    
                                                    



        Majetková trestná činnost 
Trestná činnost byla páchána u OD Coop, a to krádeží propanbutanových lahví, které byly zabezpečeny 
v železné kleci na zámek, který neznámý pachatel poškodil a lahve zcizil. 
Dále došlo k úmyslnému poškození, a to rozbitím okna na budově pro seniory, a dále rozbitím skla  vstupních 
dveří u domu č.562 v sídlišti „pošta“. 
Došlo i k poškození dopravních značek, a to v části komunikace u bývalého kynologického cvičiště, kde byla 
značka „omezená rychlost 30 km/hod“ neznámým pachatelem – automobilistou ulomena v patce, když jel 
nepřiměřenou rychlostí. Druhá dopravní značka (hlavní silnice) v části Huť před autobusovou zastávkou byla 
poškozena ohnutím. 
Další pachatel si chtěl přilepšit a ušetřit na topení tím, že neoprávněně pořezal 8ks vzrostlých bříz v části mezi 
Višňovkou a vysílačem. 

 Doprava 
Pro oživení a nápravu nevědomostí přikládám výčet nových změn v zákonu o silničním provozu. 
§ 87 Pravidelné lékařské prohlídky 
 
Znění zákona účinné do 30. června 2013: 
(3) Držitel řidičského oprávnění, který není osobou uvedenou v odstavci 1, je povinen se 
podrobit pravidelné lékařské prohlídce nejdříve šest měsíců před dovršením 60, 65 a 68 let 
věku a nejpozději v den dovršení stanoveného věku, po dovršení 68 let věku pak každé dva 
roky. 
Znění zákona účinné po 1. červenci 2013: 
(3) Držitel řidičského oprávnění, který není osobou uvedenou v odstavci 1, je povinen se 
podrobit pravidelné lékařské prohlídce nejdříve šest měsíců před dovršením 65 a 68 let věku a nejpozději v den dovršení 
stanoveného věku, po dovršení 68 let věku pak každé dva roky. 
Do 30. června jsou tedy povinni podrobit se lékařské prohlídce držitelé řidičských oprávnění, 
kteří do tohoto data dovrší 60 let věku: 
 
§ 87a Dopravně psychologické vyšetření 
 
Znění zákona účinné do 30. června 2013: 
Odstavec 3: 
(3) Dopravně psychologickému vyšetření je povinen se podrobit řidič, který žádá o vrácení 
řidičského oprávnění podle § 123d. 
Znění zákona účinné po 1. červenci 2013: 
Odstavec 3: 
(3) Dopravně psychologickému vyšetření je povinna se podrobit osoba, která žádá o vrácení 
řidičského oprávnění, které pozbyla v důsledku 
a) dosažení celkového počtu 12 bodů v bodovém hodnocení řidičů, 
b) soudem uloženého trestu zákazu činnosti spočívajícího v zákazu řízení motorových 
vozidel, 
c) správním orgánem uložené sankce zákazu činnosti spočívající v zákazu řízení motorových 
vozidel, byla-li tato sankce uložena na dobu nejméně 6 měsíců, nebo 
d) podmíněného odložení podání návrhu na potrestání nebo podmíněného zastavení trestního 
stíhání, v průběhu jehož zkušební doby se zavázala zdržet se řízení motorových vozidel. 
§ 87a Dopravně psychologické vyšetření 
Odstavec 1 se nemění, souvisí však se změnami v odstavci 7. 
(1) Dopravně psychologickému vyšetření je povinen se podrobovat 
a) držitel řidičského oprávnění skupin pro skupinu C1 +E, C nebo C+E, pokud řídí nákladní automobil 
o největší povolené hmotnosti převyšující 7 500 kg nebo speciální automobil o největší povolené 



hmotnosti převyšující 7 500 kg nebo jízdní soupravu, která je složena z nákladního automobilu a 
přípojného vozidla nebo ze speciálního automobilu a přípojného vozidla a jejíž největší povolená 
hmotnost převyšuje 7 500 kg, 
b) držitel řidičského oprávnění pro skupinu D1+E, D nebo D+E, pokud řídí motorové vozidlo zařazené 
do některé z těchto skupin vozidel. 
 
 
                                Velitel Obecní policie Strašice                  Ing. Frajt Luboš        
 
Zajímavosti  ze  Základní  školy  Karla Vokáče  Strašice 
 
Představení „Přemyslovští  králové“ 
Dne 28. listopadu se v tělocvičně naší školy uskutečnilo 
vystoupení skupiny historického šermu Pernštejni 
z Pardubic. V loňském školním roce žáci obou stupňů 
zhlédli z nabídky zábavně vzdělávacích pořadů 
zaměřených na výuku vlastivědy a dějepisu vystoupení o 
počátcích dějin českého státu – „Přemyslovská knížata“. 
Nyní se po roce konalo pokračování s názvem 
„Přemyslovští králové.“ Dětem byli srozumitelnou a 
zábavnou formou představeni nejvýznamnější panovníci 
z rodu Přemyslovců, jejich významné činy a přínos pro 
náš stát. Připomenuta byla např. vláda Přemysla Otakara 
II., Václava II., zavraždění Václava III. a vymření 
Přemyslovců po meči… Svůj zábavně-naučný program 
zakončili Pernštejni oblíbeným středověkým soubojem.                                               
                                               Mgr. Marcela Paulová 

Přednáška "Komunikace  s  handicapovanými  
jedinci"  

     Dne 25. listopadu proběhla na naší škole v rámci projektu spolupráce školy se ZČU v Plzni další přednáška, tentokrát s 
názvem "Komunikace s handicapovanými jedinci". Nejprve proběhla ve dvouhodinovém bloku v osmém a následně také v 
devátém ročníku. Lektorkou byla paní magistra Lenka Kroupová, která přednáší na katedře psychologie Pedagogické fakulty 
ZČU. Díky svému dlouholetému studiu a praxi v lékařství předala žákům bohaté informace o tom, jak komunikovat a 
pomáhat občanům s handicapem.  
     Paní přednášející seznámila pomocí prezentace promítané na interaktivní tabuli žáky s různými druhy smyslového, 
mentálního a tělesného postižení. Nastínila například oblast zrakově postižených občanů, hluchoněmých nebo tělesně 
postižených jedinců. Žáci se třeba dozvěděli, co je Tyflo centrum v Plzni a k čemu slouží Braillovo slepecké písmo.  
      V závěru velmi zajímavé a poučné besedy, která jistě přispěla ke zvýšení sociálního cítění žáků, si děti samy na několik 
minut zkusily se zavázanýma očima a s doprovodem projít místa, která běžně znají a používají. Tímto vlastním prožitkem se 
alespoň na chvilku ponořily do tmy a uvědomily si, jak to mají nevidomí lidé v životě složité.  
     Děti se rovněž dověděly mnoho praktických informací o tom, jak přistupovat k handicapovaným občanům a jak jim 
pomáhat. Přednáška se žákům moc líbila a někteří si od paní lektorky vzali kontakty na centra práce         s handicapovanými 
lidmi.                                                                                                                                                             Mgr. Jitka Brejchová 
 
Exkurze žáků 9. třídy k volbě povolání 
      V rámci výuky k volbě povolání jsme se dne 28. listopadu zúčastnili s paní třídní učitelkou Mgr. J. Brejchovou Dne 
otevřených dveří na Střední odborné škole a odborném učilišti v Jeřabinově ulici v Rokycanech. Rozděleni do několika 
malých skupinek jsme procházeli jednotlivá stanoviště, kde jsme se seznámili se všemi studijními obory. Nejprve jsme 
navštívili svářečský obor, kde nám jeden ze studentů předvedl praktickou ukázku. Poté jsme se přesunuli do kovárny, kde si 
celá naše dívčí parta na pár okamžiků vyzkoušela být kovářem. Výrobky jsme si mohly nechat na památku a podle hodnocení 
mistra si myslím, že jsme byly celkem úspěšné.  
      Naše další kroky vedly mezi automechaniky. S tamním mistrem jsme probrali všechny naše představy o středních školách 
v okolí. Poté nám jeden z žáků ukázal, jak se přezouvá pneumatika a druhý, jak se kolo vyvažuje. Aby nám automechanici 
udělali radost, ukázali nám velkou autodráhu s autíčkem, které jsme si vyzkoušeli řídit. Od mechaniků jsme přešli k 
obráběčům kovů. Zde jsme viděli, jak se obrábí na klasickém stroji a na moderním CNC stroji. Na památku jsme od obráběčů 
dostali pamětní mince s logem školy.  
      Dále jsme pokračovali do učebny informatiky, kde nám milý a mladý pan učitel ukázal několik programů CNC strojů. 
Další odbor, který jsme navštívili, byl kuchař-číšník. Zde nám paní učitelka ukázala, jak se prostírají slavnostní tabule a jak 
se flambují palačinky. Jedna z nás si flambování zkusila a podle hodnocení paní učitelky byla výborná. Flambováním 
skončila naše výprava po škole. Poté jsme se seřadili, vyplnili dotazníky a jako malou pozornost každý obdržel propisku 
s logem školy.  
      Poté jsme se přesunuli do zemědělského učiliště, kde jsme strávili velmi krátký čas. Nejzajímavějším zážitkem pro nás 
byl závod traktorů. Pak jsme již odjeli do Strašic. Z návštěvy obou škol jsme si odnesli plno zážitků a nových zajímavých 
informací. Teď už jen zbývá rozhodnout, na jakou školu podat přihlášky, a otevřít si tak nové cesty do našich životů. 



Doba jedová 
     Dne 3. prosince na naší škole proběhla přednáška z chemie s názvem „Doba jedová“. Přednáška trvala celkem 2 
vyučovací hodiny a byla především o chemických látkách, které se běžně vyskytují v domácnostech. Pan přednášející 
z katedry chemie PF ZČU v Plzni  nám také přiblížil chemické látky v potravinách a v kosmetice. Bylo to velmi praktické, 
například nám vysvětlil rozdíl mezi margarínem a máslem a vysvětlil, který z těchto dvou produktů je pro nás zdravější a 
proč.  
     Dále nám přiblížil zdraví škodlivé látky obsažené v umělých sladidlech. Velmi zajímavá byla část o chemickém složení a 
působení kosmetických přípravků, dověděli jsme se mnoho zajímavostí o šamponech, mýdlech a tělových krémech.  Myslím, 
že přednáška se všem velmi líbila, protože pan přednášející vše popisoval srozumitelnou a názornou formou. 
      Z přednášky jsme si odnesli nové poznatky a 
někteří z nás i pocit, že by se těmito věcmi chtěli 
zabývat v nějaké podobě i v budoucnu.                                  
Kamila Vágnerová, 9.A 
 
Zajímavosti ze školní družiny 
Přírodovědný kroužek letos navštěvuje 21 dětí z 
prvního stupně základní školy. Děti mají možnost 
se o zvířátkách něco zajímavého naučit, také si s 
oblibou zvířátka chovají. Letos byl velkým 
úspěchem odchov 11 malých užovek červených. 
Odchovali jsme také spoustu agam vousatých a 
chameleonů jemenských.      
 
 
Do školní družiny zavítali vojáci ze 13. 
dělostřelecké brigády Jince. Děti se dozvěděly 
spoustu nového o naší armádě a mohly si vyzkoušet 
i některé zbraně nebo vysílačku. Dokonce si 
oblékly i vestu se základním vybavením, která byla 
opravdu těžká.  

Eva Bůchová 
Matematická beseda v 7.A      
Matematická beseda se uskutečnila dne 4. prosince 2013 v učebně fyziky. Učili jsme se, jak rozluštit šifru z povídky Zlatý 
brouk od A. E. Poa. Šifru jsme rozluštili pomocí rozkladu přirozených čísel na prvočísla. Pod nesmyslnými znaky a písmeny 
byl návod ke skrýši pokladu kapitána Kidda. Nejprve jsme ale řešili slovní úlohu, ve které byl zašifrován věk kapitána. 
     Ukázka zadání: Za první světové války rozbil jednou granát sochu vojáka ze starých dob, držícího v ruce píku. Stalo se to 
posledního dne v měsíci. Vynásobíme-li postupně čísla  
kolikátého dne v měsíci se to stalo, délku píky ve stopách, polovinu věku kapitána, který tenkrát velel, polovinu let, po něž 
socha stála (postavena byla téhož roku, kdy voják na ní  
znázorněný padl), dostáváme číslo 451 066.  Podivná otázka: Jak starý byl kapitán? 
     Vypadá to složitě, ale nakonec se ukázalo, že je to hračka (pro nás, zkušené počtáře) 
 Dále jsme hledali prvočísla pomocí tzv. Eratostenova síta. Na konci druhé hodiny nám doc. J. Hora,  Csc. půjčil kalkulačky 
určené pro zdatné matematiky, které rozklad na prvočísla i u několikamístných čísel prováděly samy během několika vteřin. 
Na rozdíl od nás. To jsme si užili nejvíce. Jinak se nám celá beseda moc líbila.  

                            Eliška Hrabáková a Kristýna Horská, 7.A 
     
 Vánoční  florbalový  turnaj  
      Dne 9. prosince 2013 se uskutečnil již devátý vánoční turnaj „O putovní pohár obce Strašice“. Přijely týmy ze základní 
školy TGM v Rokycanech a Zbirohu. Ostatní základní školy turnaj odřekly.  Pan starosta obce Jiří Hahner  s paní ředitelkou 
Mgr. Evou Válkovou přivítali žáky a popřáli jim hodně sportovních úspěchů, aby se celý turnaj obešel bez zranění a hlavně 
aby nezapomínali, že ve sportu se hraje čestně. 
    Zápasy se sehrály v tomto pořadí:    Zbiroh –  TGM 
                                                              Strašice –  Zbiroh 
                                                              TGM  – Strašice 
 
      Hrála se dvě kola zápasů, a to 2 x 7minut hrubého času. Hráči podávali skvělé výkony, hráli týmově a se sportovní 
rivalitou. V poledne  paní ředitelka vyhlásila výsledky. Na 1. místě se umístila Základní škola TGM Rokycany. Na výborném 
druhém místě se umístili hráči naší základní školy. Hráli krásný florbal. Ukázali, že jsou skvělým týmem a dobrou partou 
kamarádů. Na třetím místě skončili žáci ze Zbirohu. Jejich hra byla kvalitní s řadou šancí.  
    Všichni žáci byli odměněni věcnými cenami. Věřím, že si zahráli zajímavé zápasy, které jim umožnily porovnat jejich 
rychlost, přesnost střelby i taktické prvky ve hře. Děkuji všem týmům, které se tohoto tradičního turnaje zúčastnily.                                                                                                                    
Ing. Vladimír Pospíšil    

 

 



Spolupráce s Pedagogickou fakultou ZČU 

     Již druhým měsícem na škole probíhají přednášky odborníků z PeF ZČU v Plzni. Lektoři žákům názornou a poutavou 
formou přibližují vědomosti z různých oborů lidského poznání, nyní zavítali do tříd 6. – 8. ročníku. Poznatky z přírodopisu 
zprostředkovala žákům RNDr. Zdeňka Chocholoušková v tématech „Ekosystémy“, „Jedlé rostliny“ a „Ochrana přírody“. 
Osmáci a deváťáci se navíc zúčastnili přednášky z výtvarné výchovy o arteterapii – vlivu barev na osobnost člověka a jejich 
léčivé působení. Dětem přednášela paní PhDr. Martina Komzáková z katedry výtvarné kultury. Tyto přednášky se u dětí 
setkávají s velkým ohlasem.                                                                 

                                                                                                                                                
Mgr. Marcela Paulová 

Škola vítala Vánoce 
     Ve dnech 11. a 12. prosince se ve společenské 
místnosti školy konala prodejní vánoční výstava 
pro veřejnost. Návštěvníci si mohli zakoupit 
vánoční výrobky dětí – adventní věnce, 
dekorační předměty, keramické výrobky, ozdoby 
z papíru a jiné. Účast byla hojná. 
      Žáci Základní školy Karla Vokáče ze Strašic 
připravili na 18.12. 2013 živý Betlém 
s doprovodem sboru. V roli Marie vystupovala 
Nikola Hončová, v roli Josefa Jan Hupák,v roli 
andělů Tereza Spurná a Nikola Heiserová, v 
roli králů Matěj Pejsar, Martin Hrabák a Petr 
Sládek. Na stavbě Betlému se nejvíce podíleli 
žáci 9. A.Velkou zásluhu měl i náš pan školník 
Milan Sazima.  
     Pěvecký sbor dirigovala paní učitelka Mgr. 
Pavla Hrazdilová, která  nacvičila s žáky velmi pěkné koledy. Ve svém úvodním slovu připomněla žákyně Klára Tipanová 
druhé výročí úmrtí našeho prvního polistopadového prezidenta, pana Václava Havla, a rovněž 110. výročí narození pana 
Karla Vokáče, jehož jméno má naše škola v čestném  názvu - Základní škola Karla Vokáče Strašice. 

Ing. Vladimír Pospíšil 
 

PROSINCOVÝ KALEIDOSKOP 
 
Prosinec je konec v roce 
- Mikuláš, čert a Vánoce. Děti ze školky tuhle říkanku znají. Dvanáctý měsíc sice charakterizuje, ale zdaleka nevypovídá, co 
jsme v naší mateřince zažili. 
     Tak třeba čerti: V komunitním kruhu, kdy se děti učí vyjadřovat před kolektivem a naslouchat jeden druhému, vypráví, co 
všechno o čertovi ví. Jak vypadá, jakou může mít povahu, ze které pohádky ho znají atd. Peklo i s Luciferem lze ztvárnit 
nejrůznějšími výtvarnými a pracovními technikami. O rohatcích existují básničky, písničky, říkanky a taková čertí honička 
dovede pěkně rozproudit krev. Ve třídě 
Koťat, dočasně přebudované na peklo, 
děti předvedly rodičům moc hezké 
vystoupení s touto tématikou. Na 
převtělení se do čertů probíhalo u 
Berušek každodenní jazykové cvičení. Od 
učitelek měl dovoleno čertovsky - bez 
potrestání – zlobit ten, kdo si pekelně 
dlouhým jazykem dosáhne na špičku 
nosu. (K naší radosti se to zatím nikomu 
nepodařilo.) A mikulášské nadělování 
nemusí být vždy jen o sladkostech. 
Všichni naši žáčci dostali 6. prosince 
kulturní zážitek. Do školky přijelo 
divadélko. Dvě klaunky si nejprve 
s malými diváky pěkně zadováděly. Na 
závěr představení došlo k zahánění 
opravdu divokého čerta a k odměňování 
bonbóny podle zápisů z knihy hříchů a 
odměn“, kterou si přinesli Mikuláš 
s andělem.  
       Advent byl vlastně celý prosinec. 
Slavnostní věnec ozdobený čtyřmi svíčkami nechyběl v žádné ze tříd, stejně jako adventní kalendář, který viditelně zkracuje 
vánoční čekání. Ke sváteční atmosféře patřila návštěva kostela sv. Vavřince spojená s prohlídkou Jesliček. Děti si tu 



zazpívaly koledy. Když pan Šnaiberk zahrál na 
varhany Tichou noc a další drobné skladbičky, 
měli posluchači možnost vnímat nejen sváteční 
majestátný zvuk nástroje, ale i skvělou akustiku 
prostoru. Nejstarší zpěváčci -Sluníčka- pak 
putovali s koledami a drobnými dárečky za 
partnery a příznivci naší školky. 
       Zejména v prosinci ctíme tradice, a proto se 
ve své poslední části příspěvku zmíním o jedné, 
typické pro kroužek kreativců (10 dětí) pod 
vedením p. uč. Janouškové. Každoročně se 
účastní soutěže „Voldušská kaňka“ a každoročně 
získávají ocenění. Na sklonku roku se 
prezentovali dvěma kolektivními výtvory. Ze 
14ti mateřských škol obsadili první místo a navíc 
získali ještě zvláštní cenu. Jedním dílkem bylo 
ztvárnění prostoru s motivací: Kaňko, kaňko, máš 
komíny čisté? Hned se podívám, není to tak jisté. 
Druhou tvorbou bylo leporelo složené z deseti 
tématických obrázků: Čím asi budu?, kde malí 
umělci ztvárnili podle svých představ povolání 
prodavačky, zahradníka, policisty, kuchaře, 
učitelky… Obě získaná ocenění jsou k vidění na 
nástěnce vedle vchodových dveří do MŠ. 
K uděleným diplomům patří ještě skutečně 
hodnotné ceny: prstové maňásky, auta, 
společenská hra a barevné šití. Jistě by bylo příjemné udržet zrovna tuhle tradici i v roce 2014.                                                                                       
Irena Pešťáková 
 

Rozpočet obce 2014 – velká neznámá 
Ing. František Nerad – zastupitel (SOS) 

      Jako každoročně na začátku roku nemohu jinak, než napsat něco, nejen z mého pohledu, na finance obce 
Strašice. Na naší schůzce kandidátky SOS v prosinci jsme se zamysleli nad dokumenty, které jsme dostali na 
prosincové jednání ZO a nestačíme se divit. Peníze ve Strašicích poletují vzduchem jako mastný papír na nádraží 
a nikdo se tím nechce zabývat. Když jsem spoluodpovídal za chod obce, měl peníze na starosti starosta Jiří 
Hahner a nechtěl jsem mu do jeho záležitostí mluvit. Zřejmě jsem udělal chybu a mluvit do toho měl. Nicméně 
dnes už to nezměním, jen starosta stále tvrdí, že tomu nerozumím. Pravda, nerozumím účetnictví, ale o penězích 
přece jen něco vím. Je mi jasné, že když si nevydělám, nemohu utrácet. Základnímu českému přísloví: „Bez 
peněz do hospody nelez!“, nejde nerozumět. Vloni jsem v lednovém čísle napsal o našem zařazení na seznam 
obcí s finančními problémy. 
     Už dlouhou dobu se ptám starosty, kde jsou naše dluhy a odpověď přišla až teď. Pravda, přiznávám, že pojmy 
„dluh“ a „úvěr“ jsou dvě rozdílné věci, nicméně ptal jsem se po této tabulce. Po třech létech ji konečně vidím na 
vlastní oči. No a mám je poměrně dost vykulené.  



S ní samozřejmě souvisí i tabulka za zateplení bytovek z roku 2009:  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
      
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Jednak jsem dostal několikrát kartáč od majitele Inzuly, jak jsem blbě zařídil zateplení, nicméně když porovnám 
to, jak se zateplovaly bytovky 560 – 564, tak si myslím, že to je poměrně lepší. A to odhlížím od toho, že 
západní štíty některých z těch bytovek byly zatepleny ještě za jiné peníze. Je pravda, že úrok na zateplení dvaceti 
bytovek z roku 2009 je 4,9%, ale už tam chybí informace, že jsme na to dostali dotaci na snížení úroku ve výši 
2,5%, tzn., měli bychom platit úrok 2,4% a to po dobu cca 5 let a pak se základní úrok sníží asi na 3,7% mínus 
těch 2,5.  
    Když budu věřit rozpočtu Inzuly, že za rok vybere za nájmy a služby 10,5 milionu, tj. za měsíc něco kolem 
875 000,- Kč + obec dostane za rok dotaci asi 800 000,- na splátku úroků z úvěru na těch 20 bytovek, tak vidím, 
že by mělo docela dost peněz ještě zbývat. Kde jsou nevím.   
    Jednak koukám jako blázen na úrok 7,4% na přestavbu tepelného hospodářství a podivuji se, že splacení 
tohoto úvěru se projevilo na ceně tepla snížením asi o 60 Kč. Žil jsem podle řečí a slibů v domnění, že se bude 
jednat o několik stokorun! (Podle nové energetické koncepce se mělo teplo platit do roku 2020 ve výši cca 350 
Kč/GJ (bez DPH) – na jednání Rady obce v listopadu schválili radní toto: 
RO projednala předloženou kalkulaci ceny tepla z obecních kotelen pro rok 2014. Vzhledem ke skutečnostem 

byla stanovena cena ve výši 746,87 Kč vč. DPH za 1 GJ. Cenu tvoří z 65 % náklady za palivo, ze 14 % nájemné. 

Nájemné bylo od roku 2014 sníženo o 20.000 Kč/měsíc neboť končí splácení jednoho z úvěrů za modernizaci 

tepelného hospodářství. 

Úkoly:   Zveřejnit kalkulaci na webu obce. 

Odpovídá: Mgr. Svoboda     Termín: 11.12.2013 

Usnesení č. 71/11/13-14: RO schvaluje kalkulaci ceny tepla z obecních kotelen ve výši 649,45 Kč bez DPH za 1 

GJ. RO ukládá postupovat dle textu.                                                                     Hlasování: 4/0/0 

   No a jednak se nějak nemohu pořád dopočítat těch peněz za vodovod a kanalizaci na Huti. Pořád tady lítají 
čísla 49 milionů (projektovaná cena) 59 milionů (skutečná zvýšená cena), teď tady čtu, že to je 35+10 milionů 
v úvěrech. Pak jsem se dočetl, že jsme zaplatili „smluvní úroky“ dodavateli ve výši 4,89 mil. Kč z dotace, která 
byla 33 + 1,9 mil. Kč. Zkrátka zmatek, ve kterém se jde vyznat velmi špatně. A to mám proti ostatním občanům 
dost výhod, protože jednak dostávám více podkladů a jednak tomu trochu rozumím. V účetnictví bývalo 
zvykem, že se „Má dáti x Dal“ má rovnat pokud možno NULE. Když se to nule nerovnávalo, tak účetní sedl a 
napsal, kde je problém. Starosta zatím k tomu do Barňáku ani na web nenapsal ani slovo a hlavní účetní také ne. 
Tři roky páčím z radnice tabulku s úvěry, abych si potvrdil, že to co se po Strašicích šušká je pravda. Podle 
některých lidí z vedení radnice je pravda, že „co oči nevidí, to srdce nebolí“. Nicméně o veřejných penězích, se 

 



kterými někdo hospodaří, by to platit nemělo. Do Barňáku a na obecní web se nepíše, na otázky se odpovídá 
kličkováním a dětinským zdržováním až když už nejde dále mlčet. Očekával bych, že všechno někdo 
srozumitelně vysvětlí svým spoluobčanům, svým voličům, ale neděje se tak.  
    No příští rok budeme schvalovat rozpočet na konci února (Zaječov už ho má schválený od 13. prosince a to 
mají na radnici jen tři pracovníky vč. starostky a na mnoha dalších radnicích jej do konce roku schválí). Jsem 
zvědav, co bude předloženo a jsem zvědav, jak tam tyto úvěry najdeme. Slibům, že příští rok bude dost peněz a 
konečně se začne plnit Program rozvoje obce, který si vedení obce nechalo slavnostně odhlasovat v době svého 
nástupu na radnici, a ze kterého nebylo uděláno skoro nic, už věří asi pouze sám starosta.       
    A v říjnu budeme volit nové lidi na radnici. Doufám, že při té volbě si všichni vzpomeneme, jak kdo na 
radnici pracoval a co za ním je vybudováno.  
 
Činnost SDH Strašice v posledním čtvrtletí roku 2013 
 V říjnu proběhla schůze výboru, kde byl nastíněn plán akcí na rok 2014 a přítomní členové jednali o čerpání dotací 
a rozpočtu na další rok. Během měsíce jsme vyzkoušeli funkčnost veškerých agregátů a 31. října jsme prořezali cestu u fary. 
 V neděli 3. listopadu jsme vyjeli k případu přetopení ústředního topení, vzniklého vlivem nedostatku vody 
v systému. Jinak se listopad nesl v duchu porážení stromů: 7. listopadu jsme osvětlili komplikované porážení lípy, které se 
protáhlo do pozdních večerních hodin a 14. listopadu jsme poráželi a vytrhávali vzrostlé túje. Na zbrojnici přibylo darované 
lešení a 21. listopadu očekávané čtyři dýchací přístroje Dräger 3000. Ihned byla zajištěna revize, natlakování lahví, výcvik a 
zaškolení členů jednotky a podle nových parametrů se upravil výjezdový automobil. Mimo jiné proběhla výměna autobaterie 
v Renaultu a průběžně se pracovalo na internetových stránkách, které budou v nejbližší době spuštěny. 25. listopadu jsme 
vyjížděli k požáru kotle, jednalo se o špatné používání a následné vyšlehnutí plamene z kotle, oheň byl uhašen RHP před 
příjezdem jednotky. 
 Ve čtvrtek 5. prosince naděloval malým strašickým soptíkům čert s mikulášem a následovala schůze SDH, kde byly 
definitivně potvrzeny termíny výroční valné hromady – 18.1.2014 a hasičské zábavy – 14.2.2014. Dále proběhla výměna 
filtr ů nafty a STK Avie a v neděli 8. prosince se 13 členů výjezdové jednotky zúčastnilo výcviku v hasičském polygonu 
v Plzni. Tam byla možnost v praxi, i když nanečisto, vyzkoušet novou dýchací techniku a celé odpoledne jsme pak zakončili 
obědem, přátelským posezením a malou ochutnávkou v malém pivovaru v Kyšicích. 20. prosince jsme oslavili narození 
dcery našeho dlouholetého člena a zároveň jsme si popřáli hezké a klidné vánoční svátky. Zbrojnice nezahálela ani poslední 
den v roce a dopoledne, než se všichni rozutekli slavit konec roku, proběhl poslední úklid a splnění drobných restů – do 
nového roku s čistým štítem. 
 SDH přeje všem strašickým občanům mnoho štěstí, zdraví a lásky a žádné neukočírovatelné živly v roce 2014. 
                                                            Za SDH Strašice Lucie Šmídová 
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SBOR DOBROVOLNÝCH 
HASIČŮ SI VÁS VŠECHNY 

OBYVATELE STRAŠIC I PŘESPOLNÍ DOVOLUJE 
POZVAT NA ZÁBAVU, KTERÁ SE BUDE KONAT 
DNE 14. 2. 2014 V SÁLE SPOLEČENSKÉHO 
DOMU VE STRAŠICÍCH. ZAČÁTEK JE 
NAPLÁNOVÁM NA 20:00, K POSLECHU A TANCI 
VÁM VŠEM ZAHRAJÍ ,,  PECIČKY ´´ 
 

                                 ☺☺ TEŠÍME SE NA VAŠI ÚČAST ☺☺ 

 
 



Z dějin zahrádkářů ve Strašicích****26 část**** 
 
       V dnešním pokračování se projdeme rokem 1981, který byl v té době ve znamení významných jubileí. KSČ 
oslaví 60 výročí svého založení. V tomto roce proběhne XVI. Sjezd KSČ, který určí další program 
budovatelského úsilí našeho lidu. Dále proběhne 33.výročí Vítězného února a bude sváděn  další boj o zachování 
míru v Evropě i celém světě. Naši členové – zahrádkáři se jistě zúčastní všech oslav zaměřených k jubileím, 
které budou v naší obci pořádány, a zúčastní se prací, které budou potřebné pro lepší vzhled naší obce a zdravého 
životního prostředí. V měsíci dubnu ostříhali někteří členové výboru hlohy na náměstí a ošetřili javory. Zahrádku 
před moštárnou a před knihovnou udržuje př.Alois Škrland. Členové naší organizace se též zúčastnili prací 
v rámci akce „Z“. Výroční členská schůze byla konána v únoru 1981 v restauraci „Jednota ve III.čtvrti“ za  velmi 
dobré účasti členů. Proběhla v slavnostní náladě. Předseda př.Jan Černý podal zprávu o činnosti za rok1980 a 
nastínil náplň práce pro rok 1981. Během roku byla uskutečněna výroční schůze spojená s přednáškou a 8 schůzí 
výborových. Při plnění volebního programu v naší obci zahrádkáři odpracovali 740 hodin a v péči o zeleň 230 
hodin, tj. celkem 970 brigádnických  hodin. U příležitosti svátku žen MDŽ byla zaslána blahopřání našim 
členkám jménem všech členů. Členové výboru se střídavě zúčastňovali akcí  a přednášek pořádaných OV ČZS 
v Rokycanech. V naší obci bylo ošetřeno mechanicky i chemicky přes 1700 stromů a keřů. Naše organizace měla 
ke konci roku 112 členů. Během roku přistoupili 3 členové a př.F.Brunclík a př. Antonín Žák zemřeli. Pro členy 
bylo objednáno pěstitelských potřeb za 2.525 Kčs. 26.července 1981 jsme uspořádaly pěkný zájezd do Liberce 
na LVT, účast byla 45 osob. Počasí během roku nám celkově nepřálo. Buď bylo po jarních měsících velká zima 
a hned zas horko a tak se to stále střídalo, což neprospělo květenství, jehož bylo méně, tak i nasazeným plodům. 
Úroda jablek byla slabá a z větší části brakovitá, napadená červivostí a molem. Hrušek bylo poměrně dost. 
Třešní, angreštu a rybízu málo. Rynglí a švestek také málo. V roce 1981 byl v naší obci pro n.p. Zelenina 
vykoupeno od zahrádkářů : 192 kg angreštu, 91 kg černého rybízu, 86 kg červeného rybízu, 238 kg hrušek, 
178kg jeřabin, 856kg šípků, 12kg rajčat, 1.910kg padaných jablek. Pro včelaře byl tento rok velmi dobrý i když 
počasí bylo extremní. Opylování květů a snůška z nich byla nepatrná, ale včelky si přišly na své snůškou 
medovice, v tomto roce velmi vydatnou, sebranou ponejvíce v lese. Úroda třešní v naší třešňovce  nebyla. Plán 
pro rok 1982 byl stanoven následovně :1) ošetření třešňovky, 2) provést průklest okrasných hlohů a javorů na 
náměstí, 3) výborové schůze pořádat jedenkrát za měsíc, 4) během roku uspořádat 2 přednášky spojené 
s členskou schůzí, 5) uspořádat zájezd dle možnosti získání dopravy, 6) uspořádat výstavu ovoce a květin, 7) 
zúčastňovat se přednášek, instruktáží a akcí pořádaných OV ČZS, 8) celoročně dbát na výměnu materiálů 
v propagační skříňce, 9) zajistit moštování. Toto je zhruba popis činnosti a událostí za rok 1981 a doufáme, že 
činnost, úroda a počasí nám pomůže v dalším roce k lepším výsledkům. ***pokračování příště*** ČZS 
M.Hofman 
 

Obec Strašice zve všechny příznivce florbalu na 
tradi ční 

„Strašický florbalový turnaj 2014“ 
V sobotu  1.2.2014  do místní tělocvičny Základní 

školy Karla Vokáče ve Strašicích 
Registrace 8.30 začátek 9.00 (tým minimálně 5 

hráčů) 
…………………………………………………………………………………………………………………………………… 

 
 
Provozovna Strašice, areál kasáren- otevřeno máme: Po-Pá 8:00-12:00 13:00-16:00, Sobota 9:00- 
12:00 hodin. Tel: 602 414 523, 602 208 996.Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, 
hliník, mosaz, zinek, olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. Likvidace autovraků zdarma. 
www. plzenskyskart 



Vánoce a Nový rok v Muzeu Středních Brd 
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
 Máme za sebou Nový rok i vánoční svátky loňského roku. Ohlédněme se proto trošičku za jeho závěrem. 
Ani v předvánočním i povánočním čase se život v muzeu nezastavil. Předně, bylo zapotřebí řádně doplnit evidenci sbírky, ať 
už v Přírůstkové knize či Knize doprovodné dokumentace.Letos jsme zaevidovali celkem 85 přírůstkových čísel čítajících 
139 čísel inventárních a 164 kusů. Fond místopisu posílil o 88 inventárních čísel, fond listinný o 36, militária o šest, textilní 
fond o pět, fotografický fond o dvě… Je to hodně, nebo málo? To ponecháme vašemu hodnocení. O řadě přírůstků jsme vás 
již v průběhu roku v Barňáku informovali. O jiných vám povíme nyní a možná se budete divit, že jsou mezi nimi předměty 
nikoliv staré, ale přímo ze „žhavé“ současnosti. 
 K těm patří soubor obalů (plastových lahví a dóz) výrobku ze Strašic, limonády a koncentrátu „Kombucha“, výrobek firmy 
TOPSPO. Funkcí muzea totiž není jen vyhledávat a uchovávat věci dávné, ale i současné, jež nějakým způsobem 
charakterizují přítomnost, která se však v budoucnosti stane minulostí. Trochu „zašmodrchané“? Snad, ale pravdivé. Na téma 
„Muzeum a současnost“ byla dokonce 12. – 14. 11. 2013 Asociací muzeí a galerií ČR uspořádaná mezinárodní konference 
„Muzeum a změna 2013“ v Praze. Zazněl na ní i příspěvek Martina Langa „Neobjevujme Ameriku. Pro regionální muzea je 
dokumentace současnosti denním chlebem“. Referát měl v diskusi odborníků slušný ohlas a vyjde ve sborníku konference. 
K těm „moderním“ sbírkovým předmětům náleží ještě třebas pěkná pamětní plaketa obce Dýšina k 770 letům v r. 2012 
vyrobená z litiny.  
  Ale zpět k přírůstkům: letos zažijeme 100. výročí počátku jedné 
z největších tragédií lidstva, Světové války (1914 – 1918). Ji 
připomíná dar do sbírek v podobě průbojné hlavice dělostřeleckého 
granátu, jehož vyražené zkušební značky jsou nyní předmětem 
dalšího odborného zkoumání. Velmi pěkné jsou např. 
krasobruslařské brusle montované na kožených botách                        
a pocházející ze 40. až 50. let, tzv. „jacksony“, anebo soubor 
kuchyňského nádobí a nářadí  z období první republiky. Vzácným 
darem je protrétní fotografie Jiřího Dohnala s věnováním Václavu 
Vokáčovi Z r. 1924.   
9. listopadu byla slavnostní vernisáží zahájená výstava ke stoletému 
jubileu narození význačné strašické kulturní osobnosti Karla Vokáče, 
kterou uspořádala Místní knihovna ve spolupráci s muzeem. Akci 
doprovodil koncert folkové skupiny Second band. 
  V prosinci vyšlo Jižní Plzeňsko, sborník muzea v Blovicích, kde byl 
otištěn příspěvek M. Langa „Buližník: pevný grunt středověkých 
panských sídel jižního Plzeňska a Rokycanska“ pojednávající o 
středověkých hradech a tvrzích na Rokycansku a jižním Plzeňsku 
vystavěných na buližníkových skalách. Sborník bude k disposici 
v našem muzeu po 16. lednu, kdy se bude v Blovicích konat křest 
publikace. Rovněž v prosinci proběhla druhá korektura chystané 
publikace M. Langa „Barokní zámky – Lidské osudy“, kterou edituje 
o. s. MAS Aktivios v Nezdicích. Předpokládá se vydání během 
počátku letošního roku. 
  Muzeum v letošním roce opouští ze zdravotních důvodů a k naší velké lítosti, dlouhodobý spolupracovník, pan PhDr. 
Josef Buřič. Byl nejen pečlivým průvodcem s obsáhlou znalostí regionu, ale taktéž velmi oblíbeným členem našeho týmu. 
Přejeme mu brzké uzdravení a jenom vše dobré. Dr. Buřiče nahradí nová průvodkyně, paní Jana Sazimová, se kterou se bude 
veřejnost setkávat od druhé poloviny letošního ledna. 
  Pak máme opět jednu zprávu nedobrou: jako „dárek pod stromeček“ jsme získali zničení muzejního webu. Muzejní webové 
stránky byly v prosinci podvakrát napadeny hackery, přičemž druhý útok byl fatální. V loňském roce se tak stalo již po čtvrté 
(!), přičemž částečně byli na vině hackeři z Turecka, částečně zcela neidentifikovatelní. Administrátoru stránek Mgr. Martinu 
Weberovi nezbylo, než celé stránky úplně přepracovat a provést nové, podstatně „vzdornější“ zabezpečení, což si vyžádalo 
desítky hodin úmorné práce. Proto se muzejní web na poměrně dlouhou dobu odmlčel a nám nezbývá, než se za tuto situaci 
omluvit, ač za ni opravdu nikterak nemůžeme a jsme vlastně obětí velmi nepěkného činu.  Dohady o naší „neschopnosti“ či 
laxnosti úhrad faktur za webhosting jsou nepodložené, zavádějící a nesmyslné (viz diskusní fórum na webových stránkách 
obce Strašice). 
  Co chystáme v Novém roce? Plán práce budeme ještě v průběhu ledna ladit a seznámíme vás s ním v únoru. Nicméně, již 
nyní předpokládáme vypracování Výroční zprávy do konce února, jež bude zveřejněna na muzejním webu a přístupná 
k nahlédnutí v pokladně muzea. Protože vstupujeme do půlkulatého jubilejního roku – poprvé jsme muzeum v první etapě 
projektu otevřeli v r. 2009 – zahájíme výstavní sezónu přehlídkou předmětů ze sbírek uložených v depozitáři. Bude nejen 
dokladem plnění Sbírkového plánu muzea, ale zároveň snad i určitou inspirací potenciálních dárců, oč všechno vlastně máme 
zájem. Zcela určitě uspořádáme alespoň menší reprízu loňské pražské výstavy „Kámen svému městu“, jejíž velkoplošné 
panely nainstalujeme ve venkovních prostorách muzea. Rádi bychom také vhodným způsobem připomněli již zmíněné 
smutné výročí zahájení první světové války.   
Pro letošní rok je předjednána spolupráce s obcí Nevřeň na plzeňském severu, kde budou otevírat nový objekt nazvaný 
„Kaolinum“. Bude věnován tradici těžby místního ložiska kaolinu poměrně vzácným způsobem, hlubinným dolováním. 
Kromě toho zde v 19. století fáralo několik černouhelných jam a tak jsme byli přizváni k odborné spolupráci. Podpis smlouvy 
předpokládáme již v průběhu ledna. Muzeum se navíc bude odborně prezentovat na workshopech věnovaných vzniku             



a optimalizaci drobných obecních muzeí a expozic pořádaných na plzeňském jihu sdružením MAS Aktivios. Setkání v únoru 
a dubnu bude lektorovat vedoucí muzea Dr. Martin Lang. 

 
Na závěr našeho příspěvku nám dovolte, vážení čtenáři Barňáku, abychom Vám 
popřáli šťastný a úspěšný Nový rok 2014 a vyjářili naději, že se v jeho průběhu 
všichni sejdeme u nás v muzeu!      
 

VSTUPTE DO NOVÉHO ROKU 2014 
ODEMČENÝMI DVE ŘMI  

A S POŘÁDNOU KLIKOU! 
 
 
 
 
Skauting ve Strašicích – pokračování č.22 
Letní tábor strašických skautů „Na Skalici 1970“ 
Tábor se rozkládal na pravém břehu řeky Skalice, poblíž Varvažova – 
osady U mostu. Asi 4 km od Zvíkova na Orlické přehradě. Probíhal od 3. 
července do 24.července, trval tedy 22 dnů zúčastnilo se ho 72 skautek a 

skautů. Vedoucím tábora byl Josef Šefl, zástupcem Vlastimil Šmolík, vlčata, tedy menší skauty vedl Karel 
Šnaiberk, oddíl skautek vedla Věra Šmolíková, hospodářem byl Fanda Ludvík a hlavním kuchařem Jaroslav 
Šlejmar st. Dopravu osob zajistila ČSAD Hořovice a osobní auta, zařízení tábora, díky pochopení velitele 
strašické posádky pluk. Františka Spurného a velitele autoparku npor. Jozefa Kováče přepravovala nákladní 
Tatra 111. Přesun probíhal po trase Mirošov-Borovno, - Míšov – Teslíny - Rožmitál – Březnice – Lety –
Čimelice – Varvažov. Autobus i osobní auta dojela v pořádku, a nákladní Tatra 111 došlo v prudkém stoupání 
k Teslínům k poruše motoru. Vedoucí Dan se vrátil na 
motorce do strašických kasáren a npor. Jozef Kováč 
povolil výjezd pohotovostního autojeřábu, který na tyči  
Tatru k Varvažovu dotáhl. To jsme si oddechli! A 
děkovali za pomoc a pochopení. Budování tábora začalo 
posekáním trávy a odvezením  k usušení pro zimní 
krmení zvěře. A urychleným montováním podsad tak, aby 
již první noc mohli být všichni „pod střechou“. Další dny 
byly věnovány hlavně nutným  táborovým stavbám – 
kuchyni, jídelně, skladu potravin, studánce (s testem 
hygienika), odpadové jámně, WC, stožáru na vlajku a 
samozřejmě i na vylepšování stanů. Až jsme se 
dopracovali k hrázi na „přehradě“ naší říčky. Tak 
proběhly sobota 4.7. a neděle 5.7. Od pondělí 6. Července jsme již zahájili normální táborový život od budíčků 
po večerku troubené Pepíčkem Štychů. Její tóny 
poslouchali i lidé dole v údolí ve Varvažově. Je asi 
vhodné se zmínit o tom, že program na jednotlivé dny 
jsme připravovali přede, již od jara.Na táboře jej řídili 
vedoucí družin(rádcové), eventuelně vedoucí oddílů. 
Větších podniků se zúčastňoval celý tábor. Např. výpravy 
do míst loňského tábora na Otavě a nezapomenutelným 
převozníkem panem Duškem, do Písku, parníkem po 
přehradě a návštěvou hradu Zvíkova a zámku Orlík. A 
rovněž celodenní pěší výlet kolem zámečku „Karlov“ do 
Mirotic. Hlavním cílem bylo muzeum významného 
českého malíře Mikoláše Alše a také procházka městem. 
Lidé na náš volali: Skauti, držte se!Už jste to poslední, co 
nám z „Pražského jara 1968 zbylo!“ To jsem také ušli asi 
20 km. Ke konci tábora nás navštívili dva zástupci  Ústředního náčelnictva Junáka a informovali nás, že 
rozhodnutím ÚV KSČ se opět zakazuje skautské organizaci Junák činnost.A abychom toto nařízení přijali 
rozumně …. Poněkud smutný závěr krásného táboření a celé zaběhnuté činnosti na opět dalších dvacet let! 
Oddíly se nechtěly rozejít a  tak ještě během prázdnin podnikly řadu výprav. O tom zase příště. 
                                                                                                                        Prosinec 2013 Vlastimil Šmolík –Dan 
 



 



 


